
  

Van: aadvanuffelen [mailto:aadvanuffelen@gmail.com]  
Verzonden: donderdag 7 juni 2018 19:50 

Aan: Griffie 
Onderwerp: brief aan het college en de raad betreffende reigers 

  

Geachte Griffie van de gemeente Westland, 

  

Bijgaand een brief van ons, Natuurpunt Westland, over het plan van de gemeente om de reigernesten op het kerkhof aan de Geestweg in Naaldwijk te 

vernielen. 

Wij vragen u beleefd om bijgaande brief per omgaande aan het college en de raad te sturen. 

Wij verzoeken hen hun besluit tot vernieling van de nesten op te schorten en eerst met ons in overleg te treden. 

Bijgaande brief informeert het college en de raad over de reigers. 

  

Bijgesloten ook het krantenartikel van vandaag. 

  

Met vriendelijke groeten, 

  

Natuurpunt Westland 

Aad van Uffelen 

0651446365 

aadvanuffelen@gmail.com 
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Brief aan het college van burgemeester en wethouders van de gemeente Westland 

En de raadsleden; 

 

Reigers niet welkom in Westland 

Betreft het AD bericht vandaag  7 juni dat het college voornemens is de reigernesten die zich al vele 

jaren op het kerkhof aan de Geestweg in Naaldwijk bevinden, te verwijderen. 

Wij constateren helaas dat het nieuwe college en deze raad, de zorgplicht voor dieren beter moet 

invullen. Westland doet er al jaren helaas alles aan om reigers te verjagen. Het hele jaar door worden 

in Westland vogels verjaagd, bomen waar ze in wonen worden gekapt.  Er zijn nog maar 3 kleine 

kolonies Blauwe reigers in Westland, enkele tientallen vogels.  

De meesten broeden in een den, sommigen in loofbomen, soms in een Thuja, 4 in een 

gekandelaberde wilg in de Lier en 1 paar heeft eerder in een beuk gebroed. Deze kolonies 

zijn in 2017 en 2018 weer in omvang afgenomen. 

 

Dennen hebben de voorkeur want het zijn ideale nestbomen qua structuur. Maar bij gebrek 

aan goede dennen, gaan ze naar minder geschikte loofbomen. 

Omzagen van de dennen op het kerkhof in Naaldwijk verplaatst het vermeende probleem. 

De nesten vernielen helpt niet ze zullen opnieuw nesten bouwen. Eerder heeft de gemeente 

op het kerkhof nesten verwijderd. Maar het jaar er op maken de reigers weer nieuwe 

nesten. Nu zijn de nesten buiten de broedperiode dan niet meer zo strikt beschermd, maar 

zodra ze met de nieuwbouw beginnen is het nest in aanbouw volledig beschermd. De 

gemeente kan zich dan niet beroepen dat het oude nesten zijn want die waren al weg. 

Nesten verwijderen is daarom volkomen zinloos en betekent allen maar reigertje pesten en 

hen veel werk geven waardoor ook het broedseizoen langer duurt en de overlast van poep 

ook langer duurt. 

 

Ze zullen zelfs bij kappen van de dennen vrijwel zeker op het kerkhof blijven broeden, maar 

dan in loofbomen. Ze kunnen niet anders want in heel Westland staan vrijwel geen geschikte 

bomen meer voor deze fraaie vogels. Ook zij hebben een natuurlijk recht hier te wonen. 

Blauwe reigers hebben vaste jaaggebieden, dus nestelen ze zo dichtbij mogelijk, dat 

bespaart hen energie en ze kunnen zo hun jongen beter van voedsel voorzien. Elke ouder 

doet het beste voor zijn kindjes! 

De reigerkolonies staan zwaar onder druk. Er zijn zoals gezegd te weinig geschikte bomen 

voor hen om te broeden en in te wonen.  

Wij adviseren de gemeente tot snelle aanleg van extra groengebieden met boomgroepen 

van dennenbomen en andere geschikte bomen voor boomtopbroeders (dicht bij hun 

leefgebieden) alleen dat kan op termijn het probleem helpen oplossen. Toekomstgericht 

denken en plannen voorkomt problemen en helpt de vogels, zo eenvoudig is het. 

De reigerkolonie op het kerkhof in Naaldwijk woont daar al jaren en elk  jaar komen politici met het 

idee dat de kolonie voorgoed moet worden geruimd... 



Intussen laten diezelfde politici bijna alle hoge bomen in Westland kappen, juist de bomen waar 

boomtopbroeders zoals reigers, kraaien, eksters, raven en ook sommige roofvogels in broeden. Het is 

hun leefomgeving, hun huis en wij hebben daar zorgplicht voor.  

De bomen van het Schefferkampbos in de Lier zijn in 2017 ook op last van uw raad gekapt, de 

reigerkolonie daar moest maar verhuizen naar het Kraaiennest, de raad baseerde zich op een rapport 

dat geen goed advies gaf en niet deskundig adviseerde. En nu gaan ze 236 hoge bomen in het 

Kraaiennest  kappen en wordt vrijwel zeker ook al het bosperceel daar gekapt omdat er een manege 

en allerlei bedrijfsactiviteiten moet komen.  

Overigens zijn die reigers van het Schefferkampbos niet verhuisd naar het Kraaiennest, maar 

nestelen ze nu noodgedwongen in gesnoeide wilgen bij mensen achter in hun tuin, een ramp voor de 

vogels en niet heel fijn voor de bewoners... Enkele reigers zijn nog zoek. De nesten van 

grondbroeders en jonge hazen zijn door honden daar op het open land van het Schefferkamp op 

advies van de gemeente aangepakt... Nadat de honden hun werk hadden gedaan heeft een 

zogenaamde deskundige geconstateerd dat er geen nesten meer zaten...! 

 

Ook op veel andere plaatsen in Westland zijn of worden de geschikte bomen voor deze vogelsoorten 

gekapt. Zo moet ook het Haagwegbos  bij Monster er aan geloven, daar kunnen nog wel een paar 

dure villa's staan, zo is het plan. Daar zitten veel dieren en vogels en ook roofvogels. 

 

We zijn in Westland helaas heel goed in vernielen van onze moeder natuur. De kerkhoven zijn de 

laatste asielplekken voor  vele vogelsoorten geworden. En ja, vogels poepen. Niet alleen reigers, 

want op het kerkhof zitten ook vaak honderden kauwtjes en parkieten, poepen die met zijn allen dan 

regent het ook poep, datzelfde is het geval bij een groep meeuwen en duiven die daar ook soms 

huizen.  

U zult het met ons eens zijn dat je niet alles maar kan verjagen en kappen, tot alles dood is. De 

biodiversiteit is al met ca. 85 % achteruit gegaan en de insecten sterven massaal uit.  

In Westland is kanteling van beleid gericht op een leefbare toekomst hoog nodig. Alle geschikte 

bosrijke plekken voor deze vogels zijn al gekapt, alleen het Staelduinsebos is straks nog over. 

Het valt te vrezen dat de vogels (de flora en fauna), het nog moeilijker krijgen in Westland. Als je 

bomen gaat zagen dan moet je dus alle bomen omzagen, totale kaalslag, waarschijnlijk gaan 

de reigers dan gebruik maken van de straatbomen en dus op de auto's poepen! 

 

Wij, van Natuurpunt Westland willen graag dat de gemeente haar beleid herziet en samen met ons 

en andere deskundige partijen, natuur- en milieuorganisaties (onze partners) per omgaande 

overleggen over een goed pad naar een toekomstbestendig beleid waarin de natuur een belangrijke 

plek in neemt. 

Intussen is het aan te bevelen de graven die worden bevuild af te dekken of met een beschermende 

stof te behandelen zodat schoon spuiten gemakkelijk is. 

Wij hopen op een spoedige uitnodiging van u. 

7 juni 2018 Natuurpunt Westland;  Aad van Uffelen 
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